
I 
Folketingets forhandlinger. (209) 

3325 22/3 57: 3. beh. af f. t. 1. om ændr. i 1. om folkeforsikring. (Hjemmesygepleje). 3326 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 120 stemmer; 
1 medlem tilkendegav, at han hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Man gik derefter til: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning om godkendelse af ,,[(on- 홢 
geriget Danmarks Hypotekbank"s regnskab 
fog, regnskabsåret 1955-56. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3243). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 122 stemmer; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Der vil nu blive givet finans- 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse. 

Derpå foretoges: 

Anden. behandling af forslag til lov om 
bekæmpelse af farlige plantesygdomme og 
skadedyr. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2043, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
321). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet, om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Udvalgets ordfører (Öhr. Thomsen): Da 
der foreligger en enstemmig indstilling fra 
udvalget, skal jeg nøjes med nogle få an- 
befalende bemærkninger. 

Udvalget har holdt 4 møder og haft sam- 
råd med landbrugsministeren. Udvalget har 
modtaget en deputation fra Erhvervsrådet 
for Gartneri og Frugtavl, der fremsatte for- 
skellige ønsker, som på et væsentligt punkt 
er imødekommet. Denne lov, der ifølge 
sagens natur kun kan være en bemyndigel- 
seslov, siger i § 1, at landbrugsministeren 
kan træffe visse foranstaltninger efter for- 
handling med de interesserede hovedorga- 
nisationer. Landbrugsministeren er gået 
ind for, at Erhvervsrådet for Gartneri og 
Frugtavl betragtes som hovedorganisation, 
således at det for fremtiden vil blive taget 
med på råd, hvor det drejer sig om disse 
erhvervs interesser. Erhvervsrådet ønsker 
desuden, at landbrugsministeren skal have 
en større bemyndigelse med hensyn til syg- 
domskontrol i planteskolerne, hvoraf ca. 
10 pet. endnu ikke er under den frivillige 
kontrol. Erhvervsrådets synspunkter mødte 
faktisk megen sympati i udvalget, men ud- 
valget ønskede dog ikke at gå videre end 
lovforslaget. 

Hvor store krav der vil blive stillet til 
dyrkerne som følge af denne lovgivning, 
skal jeg ikke spå, noget som helst om. 
Det vil i høj grad afhænge af, hvilke krav 
de importerende lande vil stille til plante- 
sygdomskontrollen her i landet. 

Der er af landbrugsministeren blevet 
stillet et par små ændringsforslag, som er af 
mere redaktionel karakter, og de er tiltrådt 
af udvalget. 

Jeg kan på hele udvalgets vegne anbe- 
fale ændringsforslagene og lovforslaget til 
vedtagelse. 

Indenrigsministeren (Carl Petersen): Jeg 
skal på landbrugsministerens vegne takke 
udvalget for dets enstemmige indstilling 
og anbefale, at man stemmer for de to 
ændringsforslag, som er stillet af landbrugs- 
ministeren og tiltrådt af udvalget. 
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